
Title (en)
Nickel-chromium-iron alloy.

Title (de)
Nickel-Chrom-Eisen-Legierung.

Title (fr)
Alliage de nickel-chrome-fer.

Publication
EP 0386730 A1 19900912 (DE)

Application
EP 90104349 A 19900307

Priority
DE 3907564 A 19890309

Abstract (en)
A heat-formable, austenitic Ni-Cr-Fe alloy having very good oxidation stability and heat resistance, as are desirable for advanced heat conductor
applications, is proposed, which alloy starts from the known heating element alloy NiCr 60 15 and in which considerable improvements of the
properties during use can be achieved by coordinated modifications of the composition. The alloy differs from the known material NiCr 60 15 in
particular in that the rare earth metals are replaced by yttrium, that it additionally contains zirconium and titanium and that the nitrogen content is
matched with the contents of zirconium and titanium in a particular manner.

Abstract (de)
Es wird eine warmverformbare, austenitische Ni-Cr-Fe-Legierung mit sehr guter Oxidationsbeständigkeit und Warmfestigkeit, wie sie für
fortgeschrittene Heizleiteranwendungen erwünscht sind, vorgeschlagen, die von der bekannten Heizleiterlegierung NiCr 60 15 ausgeht und bei der
durch aufeinander abgestimmte Modifikationen der Zusammensetzung erhebliche Verbesserungen der Gebrauchseigenschaften erzielt werden
konnten. Die Legierung unterscheidet sich vom bekannten Werkstoff NiCr 60 15 insbesondere dadurch, daß die Seltenerdmetalle durch Yttrium
ersetzt sind, daß sie zusätzlich Zirkon und Titan enthält und daß der Stickstoffgehalt auf die Gehalte an Zirkon und Titan in besonderer Weise
abgestimmt ist.
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